
Rosenlund plejeboliger 
Mørkhøjvej 336, 2860 Søborg 
Tlf.: 39 57 45 00  
 

 
Dagsorden til Beboer- og pårørenderådsmøde  

for Rosenlund plejeboliger 
Onsdag den 1. december 2021 kl. 14.00-16.00 

Sted: Mødestedet, Rosenlund 
 

Deltagere:  
 
Jytte Friis Jensen  Repræsentant for beboere i Tulipanhuset 
Lone Svendsen  Repræsentant for beboere i Tulipanhuset 
Grethe Ringgive Repræsentant for beboere i Unikahuset 
Knud Borup Repræsentant for beboere i Unikahuset 
Ingrid Nørup Repræsentant for beboere i Unikahuset 
Mogens Schlüter Repræsentant for beboere i Rosenstien 5-8 
Ruth Elin Schlüter  Pårørende til beboer i Rosenstien 5-8 
Vinnie Lund-Rasmussen Pårørende til beboer i Tulipanhuset 
Alice Nors Jensen Pårørende til beboer i Rosenstien 1-4 
Peter Frank Jensen Formand 
Jeanette Spangsberg Leder af Rosenlund plejeboliger - sekretær for rådet 
Kristine Henriksen Repræsentant for Gladsaxe Kommune, Byrådet 
Inge Mandrup Repræsentant for Seniorrådet 
Eva Pauking Frivillig 
Liselotte R. Hansen Referent - adm. medarbejder Rosenlund plejeboliger 
Anja de Friis Thøstesen  Daglig leder for køkken og rengøring, deltager kl. 14.30-15.00 
  

 
Dagsorden: 
 
Pkt. 1 Gennemgang af deltagerliste ved formanden 
  Afbud fra Eva Pauking og Inge Mandrup. Kristine deltog ikke.  
 
Pkt. 2 Godkendelse af dagsorden ved formanden 
  Meddelelser fra beboerne pkt. sættes på fremover som et fast punkt. 
 
Pkt. 3 Godkendelse af referat ved formanden 
  Godkendt. Pkt. vedr. hygiejne ved udviklingssygeplejerske Lisa rykkes til næste møde 
 
Pkt. 4 Meddelelser fra leder af Rosenlund 

• Status på ledergruppen 

Vi har desværre en langtidssygemeldt leder, så en af de andre ledere har overtaget ledelsen af 
det pågældende hus. 

• Anbefalinger fra projekt `Samarbejde med familier og netværk`, drøfte prioritering 

Arbejdet med anbefalingerne er forsinket pga. corona, men vi er nu kommet godt videre. På 
workshoppen den 8. november 2021, hvor både medarbejdere og familer/netværk deltog, blev 
der stemt om hvilke initiativer, der er ønske om, at vi skal arbejde videre med. Punkterne præ-
senteres for BPR, som også giver udtryk for, at de er enige i, at de punkter med flest stemmer er 
relevante at gå videre med. Punkterne bliver ligeledes præsenteret for ledergruppen på næst-
kommende ledermøde og skal desuden til høring i Seniorrådet, Ældresagen og Alziemersforenin-
gen. Se endvidere uddybning af de valgte punkter i det vedhæftet dokument.  
 
- Udlevering af forventningsafstemmende materiale ved indflytning på Rosenlund 
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- Pårørendegrupper 
- Mere tid til medicinhåntering 
- Kommunikation (herunder telefonkultur) 

Peter gav udtryk for at processen havde været rigtig god. Specielt synes han, at det gav nye 
vinkler på problemstillingerne, fordi medarbejdere og familier sad sammen til workshoppen.  

• Budgetforlig – drøftelse vedr. idéer til ansættelse af medarbejdere i de somatiske huse 

Der er indgået et budgetforlig vedr. ekstra midler, i alt 38,5 mio over de næste fire år, til 
somatiske plejeboliger. I 2022 får Rosenlund ca. 1,8 million ekstra. Vi vil gerne ansætte 
husassistenter, som er synlige i husenes køkkener, og som kan hjælpe til ved frokost og 
aftensmad. Vi ønsker, at ansætte dem i tidsrummet kl. 11-18.30. Det er opbakning til dette fra 
BPR.  

Peter giver udtryk for, at det er godt med en gennemgående person – en der er centreret 
omkring køkkenet. 

• Stategisk aftale 2022, bilag vedlagt 

Den strategiske aftale for Rosenlund 2022 blev kort gennemgået – er vedlagt dagsordenen. 
 

• Drøftelse om sagen på Møllegården 

Sagen på Møllegården har fyldt meget i medierne. Den handler kort om, at der var blevet delt 
ikke værdige billeder af enkelte beboer mellem nogle af personalerne. 

Det vil også kunne ske her på Rosenlund - det kan ske alle steder. Det er derfor meget vigtigt, at 
vi har et stort forkus på at skabe og vedligeholde en organisation, hvor vi hele tiden har blik på 
forebyggelse og psykologisk tryghed, så medarbejderne ikke tøver med at fortælle, hvad de ser 
og hører, og tør dele med lederen og kollegaer, hvis der bliver begået fejl. Fokus på psykologisk 
tryghed og en tydelig og høj faglighed er et sikkert modtræk til risikoen for forråelse. Vi er rigtig 
godt på vej på Rosenlund.  

 
Pkt. vedr. kosten på Rosenlund 
 
Anja de Friis Thøstesen, daglig leder for køkken og rengøring deltager kl. 14.30-15.00 – og fortæller om 
hendes idéer omkring mad.   
 
Anja startede med at præsentere sig. Anja startede 1. september 2021. Hun har allerede haft to 
aftenvagter, hvor hun har brugt tiden i de to huse, hvor der har været klager ift. maden. Anja har fået 
styr på udfordringerne, som mest handlede om tørt eller sejt kød, som er svært at tygge og skære i. Anja 
har flere ideer til, hvordan det kan løses, blandt andet langtisstegning. Anja kan godt lide at udvikle og 
forny sig. Går meget op i klima og bæredygtighed, og vil meget gerne arbejde med at begrænse 
madspild.  
 
Et andet problem er, at der er flere der klager over, at maden er kold. Problemet opstår fra maden 
kommer ud af varmeskabet og til den bliver spist af beboeren. Maden har den rette temperatur i 
varmeskabet. Anja foreslår derfor, at der bliver indkøbt låg, så maden kan holdes varm (hvis den fx bliver 
serveret på en tallerken i køkkenet og skal ud til en beboer i en af boligeren) samt varme tallerknerne op. 
 
Hvis man har spørgmål til maden er man altid velkommen til at skrive til Anja på. ANDEFR@gladsaxe.dk 
 
 
Pkt. 5 Punkter fra Beboer- og pårørenderådsformand 

• Opgaveudvalg for pleje- og demensboliger og hjemmeplejen – orientering og prioriterede anbe-
falinger. 
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  Peter orienterede om ´Opgaveudvalget vedr. kommunens plejecentre og hjemmepleje´. Udvalget 
bestod af fem politikere og 12 ressourcepersoner, og Peter synes, at forløbet havde været positivt. 
Udvalget lavede anbefalinger og prioriterede dem til slut, ved en demokratisk afstemning.  
 
De højest prioriterede blev: 

 
- yde faglig ledelse tæt på medarbejdere og borgere 
- realistisk forventningsafstemning før, under og efter indflytning.  
- grundig introduktion til nye beboere og pårørende.  
- sætte tid af til modtagelse af nye beboere.  

 
Undervejs i forløbet blev der i budgetforliget bevilget 38 millioner til området.  
Efterfølgende skal Byrådet tage stilling til forslagene på deres næste møde, 5. december.  

 

• Ændring i ny vedtægt for beboer- og pårørenderåd, vedtægter vedlagt 

Der er kommet en vigtig ændring. Pårørenderepræsentant kan ikke længere sidde perioden ud, 
såfremt den pågældende beboer afgår ved døden, eller flytter fra Rosenlund. Man skal gå af ef-
ter næstkommende møde. 

 

 
Pkt. 6 Opsamling fra mødet den 9. september 2021 

• Tvillingecykel 

Står i skur ved containergården, og alle kan benytte sig af den. Koden er 007. God idé selv at tage 
en tur på, inden man inviterer en beboer med. Sker der noget med cyklen udervejs, så skal der 
gives besked til teknik eller terapeuterne.  

• Stadsarkitekt 

Når vi kender til budgettet for designmanualer, så går Jeanette videre med de udendørsarealer, 
evt. i samarbejde med stadsarkitekten på Rådhuset.  

• Problemer med hovedindgang om aftenen 

Teknik oplever ikke, at der er problemer med hoveddøren – de har lige tjekket den. Der er kode 
på om aftenen – den kan bliver udleveret til besøgende, såfremt de ikke allerede har den. Koden 
bliver udleveret af den daglige leder.  

 
 
Pkt. 7 Nyt fra Sundheds- og rehabiliteringsudvalget ved Kristine Henriksen 
Deltog ikke 
 
Pkt. 8 Nyt fra Seniorrådet ved Inge Mandrup 
Deltog ikke 
 
Pkt. 9 Nyt fra frivillige 
Deltog ikke 
 
Pkt fra beboerne 
Ingdrid giver udtruk for, at hun synes der er for lidt personale. Jeanette fortæller, at vi er i gang med at 
søge efter husassistenter til husene, men at rekruttering generelt er et stort problem.   
Ingrid giver også udtryk for, at det mangler glas og tallerkener – det skulle der være kommet styr på nu. 
 
Pkt. 10 Eventuelt 
 
Der er ønske om et fast årligt fællesmøde mellem pårørende/familier/netværk og beboer og 
medarbejdere på Rosenlund. Jeanette fortæller, at det er en fast del af BPR´s årshjul, men, at det har 
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været lukket ned grundet corona. Nu skulle det gerne være muligt at afholde det igen, men det vil være 
en ide at lægge det i foråret fremfor om vinteren, da der er større sandsynlighed for, at vi kan 
gennemføre det. 
 
Vi aftaler derfor, at næste fællesmøde i 2022 bliver sat til torsdag d. 19. maj kl. 17-19. Der vil blive 
serveret aftensmad kl. ca. 18.00. 
 
Programmet drøftes på næstkommende BPR-møde – men der nævnes allerede følgende: Foredrag om 
demens.  
 
Pkt. til næste møde: 
 

• Hygiejne på Rosenlund v. udviklingssygeplejerske Lisa 

• Planlægge fællesmøde i april 

• Aktivitetskalender: 
Der bliver spurgt ind til Rosenlunds aktivitetskalender, flere savner mere reklame for 
aktivitetskalenderen. Jeanette undersøger og vender tilbage på næste møde. 

• Søvnapnøforeningen – kan komme og holde et oplæg.  
Foredrag om søvnapnø ønske til et foredrag. Mange har det uden at vide det – det kan være 
meget skadeligt. Jeanette giver udtryk for, at det er en lægefaglig vurdering om en beboer har 
søvnapnø, samt behandling af denne.  

• Ønske til at se film – det er ikke slut endnu 

• Nødkald – der kommer ikke personale. Indenfor et kvarter 
 

 
Mødedatoer for året 2022 
 
  Den 3. marts 2022 kl. 14.00-16.00 
  Den 2. juni 2022 kl. 14.00-16.00 
  Den 1. september 2022 kl. 14.00-16.00 
  Den 1. december 2022 kl. 14.00-16.00 
 

 
 
Med venlig hilsen 
 
Jeanette Spangsberg 
Sekretær for rådet 
 
 


